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Santi Balmes: «Llatinoamèrica és
el centre de tot el món
castellanoparlant i Espanya, la
perifèria»
Conversem amb el cantant de Love of Lesbian sobre la gira del grup pels Estats
Units i el disc d'or que han rebut

Love of Lesbian | Rita Puig

Love of Lesbian s'ha passat el 2022 presentant el seu darrer disc V.E.H.N. (Viaje épico hacia la
nada) (Warner Music): Argentina, Mèxic, Perú, Xile, Colòmbia, Alemanya, Bèlgica, França, Estat
espanyol? i la realització d'un vell somni, una bona gira de concerts als Estats Units.
Paral·lelament, el seu disc ha funcionat molt bé i ha estat distingit amb un disc d'or. N'hem parlat
amb Santi Balmes, veu i ànima de la banda.

Acabeu de rebre un disc d'or pel vostre últim treball. Què suposa aquest reconeixement? 
Creiem que és una demostració que seguim considerant els discs com un treball d'artesania. Al
final la gent acaba valorant, sobretot, que no hi hagi temes simplement per omplir o complir
expedient. Cada tema és un món, i cada disc un recull de mons, bàsicament, el resum de les
nostres vides en els darrers anys. Entenem que aquest esforç es percep.
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Heu actuat als Estats Units i esteu acabant la gira americana. Quin balanç en feu? Hi ha
alguna cosa que us hagi sorprès o decebut? 
Llatinoamèrica ara mateix és el centre, i Espanya, encara que aquí no es vegi, és la perifèria de
tot el món castellanoparlant. Però encara es mira el que passa a Latam amb cert menyspreu. Els
Estats Units, per la seva banda, són un territori tan ample, i amb els fans tan dispersos per tota la
geografia, que ens suposa un esforç bastant considerable.

 
Penseu que 'V.E.H.N' marca un punt d'inflexió a la vostra carrera? 
Entenem que és un disc que ha calat pel fet que, per coincidències del destí, parlava de
l'enclaustrament personal abans que passés la pandèmia, així que quan es va publicar, el
context va ajudar que la gent se'l fes seu d'entrada. Ha estat un punt de creixement: les
nominacions als Grammys, o fins i tot el temps que dediquem a l'altre extrem del món. Per primera
vegada, hem fet més concerts a l'estranger que a l'estat espanyol. 

 
En aquest 2023 començarà la segona etapa de la presentació del disc, que culminarà el
novembre. No veig concerts previstos a Catalunya? N'hi haurà? 
No veiem clar el que farem a la nostra terra. Ara mateix finalitzem al Wizink, i de la mateixa
manera pensem que seria bonic començar la següent gira fent la premiere a Barcelona. 
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